
اعض��ای کمیس��یون اقتصادی مجلس ش��ورای 
اس��امی بر لزوم توس��عه متوازن همه اس��تان ها و 
رف��ع مش��کات اقتص��ادی و ایجاد اش��تغالزایی در 
استان کرمانشاه تاکید کردند. به گزارش خانه ملت، 
محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسامی در جلسه شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی که در استانداری کرمانشاه و 
با حضور اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اس��امی برگزار ش��د، گفت: اس��تانداری که نتواند 
برای مس��ائل استانش تصمیم بگیرد نمی تواند برای 
اس��تانش مفید باشد. استانداری که تمام تصمیمات 
دس��تگاه های صنع��ت و معدن و کش��اورزی و راه و 
دارایی در مرکز گرفته می ش��ود و اختی��ارات لازم را 
ندارد، نمی تواند موثر باشد. وی ادامه داد: اگر بخواهیم 
3 چالش برای اس��تان کرمانشاه مطرح کنیم چالش 
اول بیکاری اس��ت. در بند »ب« قانون برنامه ششم 
به منظور تسریع و تشویق سرمایه گذاری صنعتی و 
معدنی کش��ور اقداماتی توسط دولت انجام می شود. 
یکی از همین اقدامات این است که در شهرستان های 
غیربرخوردار از اش��تغال که نرخ بیکاری آنها بالاتر از 
میانگین کش��وری اس��ت، تمام مواردی که مشمول 
مناطق آزاد می شود و معافیت هایی که برای مناطق 
ویژه است، اعمال می شود. پورابراهیمی گفت: در بحث 
معافیت مالیاتی بسته ما مصوبه برنامه ششم توسعه 
است، بدین ش��رح که براساس بخش »ب« ماده 3۲ 
قانون برنامه ششم، معافیت مالیاتی واحدهای صنعتی، 
معدنی و خدماتی در مناطق غیربرخوردار از اشتغال به 
میزان معافیت های منظور شده در مناطق آزاد تجاری 
و صنعتی اعمال می ش��ود و توسعه واحد و نیز تولید 
کالای جدید در این واحدها مشمول این قانون است. 
این موضوعات را مص��وب کردیم و اکنون در اختیار 
شماست. پورابراهیمی گفت: استان کرمانشاه زرخیز 
اس��ت و میزان زیاد بارندگی در اس��تان بزرگ ترین 
ظرفیت را برای تولید ایجاد کرده اس��ت. ما آماده ایم 
از اعتبارات صندوق توسعه ملی برای ایجاد طرح های 
صنعتی حوزه فرآوری و ... به استان کرمانشاه کمک 
کنیم. مجلس و کمیسیون اقتصادی تمام قد در کنار 
ش��ما برای حل مشکات ایس��تاده اند. همچنین در 
این جلس��ه زهرا سعیدی، عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسامی گفت: وظیفه اصلی کمیسیون 

اقتصادی، قانون گذاری و نظارت است. وی افزود: تاش 
می کنیم هم موانع کسب و کار رفع شود و هم تسهیل 
کردن فعالیت های اقتص��ادی و منطقی کردن اندازه 
دولت را در پی داش��ته باشد لذا باید توانمندی های 
بخش خصوصی و راهکارهایی که بتواند این تنگناها 
را برطرف کند بشناسیم. س��عیدی گفت: ان شاءالله 
بتوانی��م یک کنسرس��یوم صادراتی و یک ش��رکت 
توانمند صادراتی در تک تک استان ها در صنعت کشور 
بس��ازیم و سیاست های تشویقی برای کارفرمایان در 

نظر بگیریم و با توسعه راه های کشور، زمینه ارتقای 
ش��غل و کسب و کار را فراهم کنیم. همچنین سیده 
فاطمه حسینی، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در 
این جلسه گفت: آنچه به عنوان دغدغه اصلی از سوی 
مسؤولان استان مطرح می شود مربوط به بودجه است، 
در راستای تقویت بودجه استان، در مجلس گام های 
موثری را می توان برداشت. وی گفت: مهم ترین کاری 
که می توان در راس��تای حمایت از تولید و اش��تغال 
در س��ال جاری و س��ال های آتی انجام داد این است 

که بخش خصوصی را ب��ه طور جدی حمایت کرد و 
این حمایت باید در راس��تای استعدادهای منطقه و 
ظرفیت های استان باشد. همچنین آقاپور علیشاهی، 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در این نشست گفت: 
دردی در صنعت و اس��تراتژی های اقتصادی کش��ور 
وجود دارد که در همه استان ها مشترک است اما باید 
به دنبال درمان آن باشیم. وی افزود: یکی از مشکات 
این استان در رابطه با مناطق مرزی و صرافی هاست، 
یکی از ش��کایت هایی ک��ه در مناطق م��رزی داریم 
درباره صرافی هاست و این کار از کمیسیون اقتصادی 
برمی آید که صرافی های بخش خصوصی فعال شوند و 
فعالیت صرافی های دولتی و س��اعت فعالیت شان هم 
بیشتر شود. وی افزود: در کرمانشاه کشت حبوبات را 
داریم و سال ۲۰۱۷ از طرف سازمان جهانی فائو سال 
حبوبات نامگذاری شده که از این ظرفیت باید استفاده 
کنیم، بویژه باید از ظرفیت هم مرزی با عراق و مصرف 
بسیار زیاد نخود بین کشورهای منطقه بهره گیریم اما 
آمارهایی که دیدم خیلی نگران کننده بود. امسال ۱۸ 
هزار تن واردات نخود داشتیم که این خیلی خطرناک 
است. بهمنی، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس نیز 
در این جلسه گفت: ما باید ابتدا ساختارهای مدیریتی 
را در کش��ور اص��اح کنیم و براس��اس آن س��اختار 
برنامه های مان را بچینیم. وی با اش��اره به بیکاری ۲۲ 
درصدی استان کرمانش��اه افزود: وزیر کار در مجلس 
اع��ام کرد س��الانه یک میلیون و ۲۵۰ ه��زار نفر به 
جمع متقاضیان کار اضافه می ش��وند در حالی که ما 
در حداکثر توان ۷۰۰ هزار شغل را توانستیم در سال 
گذش��ته ایجاد کنیم و ۵۵۰هزار شغل کم داریم. در 
۴ تا ۵ س��ال آینده چه ش��رایطی خواهیم داشت اگر 
فرض کنیم 3/۵ میلیون بیکار داش��ته باش��یم... تا 3 
س��ال آینده یک میلیون فارغ التحصیل لیس��انس و 
دکترا به بیکاران ما اضافه می شوند. بهمنی با اشاره به 
امکانات بالقوه استان کرمانشاه گفت: در کشور وجود 
تورم یک رقمی نمی تواند سود بالای ۲۰ درصد داشته 
باشد. شکری، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس هم 
ب��ا تاکید بر ضرورت اعمال کنترل و نظارت گفت: در 
مناطق مختلف کشور، مالیات ها باید برای انگیزه جذب 
س��رمایه گذاری متفاوت باش��د. گفتنی است در این 
جلسه رازانی، استاندار کرمانشاه و مدیران این استان 

نیز حضور داشتند. 

در جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی صورت گرفت

تأکید مجلس بر رفع موانع کسب و کار در کرمانشاه
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گلایه کشاورزان شوشی
 از تأخیر در پرداخت پول گندم

رئیس انجمن صنفی کشاورزان شهرستان 
شوش با اشاره به وضعیت مطالبات گندمکاران 
از تاخی��ر ۲۰ روزه در پرداخ��ت پ��ول خری��د 
تضمین��ی گن��دم گای��ه ک��رد.  عبدالرحیم 
در  تس��نیم  ب��ا  گفت وگ��و  در  رحیمی نی��ا 
ش��وش دانیال، اظهار داشت: در حال حاضر 99 
درصد از محصول گندم شهرس��تان خریداری 
و مطالبات کشاورزانی که تا ۱۸ اردیبهشت ماه 
محصول خود را تحویل داده اند پرداخت ش��ده 
اما متأسفانه مبلغی به حساب کسانی که از این 
تاریخ به بعد یعنی در ۲۰ روز گذشته اقدام به 
تحویل محصول خود کرده اند واریز نشده است. 
وی افزود: تولید گندم امس��ال در مقایس��ه با 
سال گذشته از رش��د مناسبی برخوردار است 
و شهرستان ش��وش با تولید حدود 3۰۰ هزار 
ت��ن گندم بذری و خوراک��ی بالاترین تولید را 
در سطح شهرستان های استان و کشور داشته 
است. رحیمی نیا تصریح کرد: بیش از ۲3۰ هزار 
تن گندم خوراکی مازاد بر مصرف و نزدیک به 
۲۵ هزار تن گندم بذری به مراکز خرید تحویل 
شده اس��ت و انتظار می رفت دولت تمهیدات 
لازم را برای تأمین بموقع مطالبات به کار گیرد و 
با پرداخت بموقع مشوق خوبی برای کشاورزان 

باشد که این کار صورت نگرفت. 

سرگردانی فاضلاب  شهری در کرج
منتخب پنجمین دوره شورای شهر کرج با 
بیان اینکه در مدیریت شهری باید برای تغییر 
کاربری سطوح و فضای سبز شهری محدودیت 
قائل شد، گفت: فاضاب های شهری سرگردانند 
و س��بب آلودگی آب، خاک و محیط زیس��ت 
می ش��وند. حس��ین محم��دی در گفت وگو با 
تسنیم در کرج، با اشاره به حضور پرشور مردم 
در پای صندوق های رای اظهار داش��ت: مردم 
ب��ا این انتخاب انتظار یک تغییر گس��ترده در 
حوزه مدیریت شهری به سمت احقاق حقوق 
شهروندی و محیط زیستی را دارند. وی با بیان 
اینکه بنده یک متخصص محیط زیست هستم 
و همه منتخبان دوره پنجم شورای شهر کرج 
دارای اندیشه محیط زیستی هستند، ادامه داد: 
بنده یک برنامه ۱۵ بندی برای مدیریت شهری 

ارائه داده ام. 
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افزایش 10 درصدی قیمت گوشت 
سفید در استان زنجان 

رئیس اتاق اصناف اس��تان زنجان با اشاره به 
افزایش ۱۰ درصدی قیمت گوشت سفید گفت: 
گوش��ت قرمز هم در اس��تان زنجان از 3۴ هزار 
تومان به 3۷ هزار تومان رسیده است. به گزارش 
تسنیم از زنجان، رحیم حاج نایبی در جلسه ستاد 
تنظیم بازار با اش��اره به قیمت م��رغ در یک ماه 
گذشته اظهار داشت: قیمت مرغ در حال حاضر ۷ 
هزار و ۲۵۰ تومان است. وی افزود: گوشت  قرمز 
هم در استان زنجان از 3۴ هزار تومان به 3۷ هزار 
تومان رسیده و از ۲۲ گروه قلم کالا ۴ قلم افزایش 
داشته که گوشت سفید و گوشت قرمز جزو این ۴ 
قلم است. رئیس اتاق اصناف استان زنجان با اشاره 
ب��ه اجرای طرح ضیافت در م��اه مبارک رمضان 
تصریح کرد: 3۸ فروشگاه در اجرای طرح ضیافت 
امسال مشارکت دارند و در این فروشگاه  ها قیمت 
 تعیین ش��ده از س��وی اتاق اصناف حاکم است. 
ح��اج نایبی افزود: نس��بت به یک ماه گذش��ته 
گوشت سفید ۱۰ درصد افزایش داشته و گوشت 

قرمز از 3۴ به 3۷ هزار تومان رسیده است.  

۳00 هکتار از باغات پسته قائنات به 
دلیل آفت دچار خسارت شد

مدیر جهاد کش��اورزی قائنات گفت: حدود 
3۰۰ هکتار از باغات پس��ته این شهرس��تان به 
دلیل آفت پسیل و گرمای شدید دچار خسارت 
شد. به گزارش تسنیم از بیرجند، سیدابوالحسین 
س��جادی در بازدید از باغات پسته قائنات اظهار 
داش��ت: براثر این وضعیت  پیش بینی می شود 
حدود 6۰ تن پس��ته به ارزش ۱۲ میلیارد ریال 
خسارت ببیند. وی گفت: هم اکنون هزار و 69۰ 
هکتار سطح زیرکشت پسته در شهرستان  قائنات 
وج��ود دارد که یکهزار و ۱۱۰ هکت��ار آن بارور 
اس��ت. وی بیان کرد: این خسارت ها در شرایط 
فعلی از روس��تاهای محمدآباد علم، ش��یرمرغ، 
اکبریه، خونیک و ش��هر اس��فدن گزارش شده 
است. سجادی گفت: نوسانات دما، گرمای شدید 
و آفت پسیل درختان پسته ریزش شدید برگ ها 
و می��وه این درختان را از  اواخر اردیبهش��ت ماه 
در قائنات رق��م زد. وی افزود: در چند روز اخیر 
به دلیل ش��دت گرمای هوا بسیاری از درختان 
پسته  گرمازده و میوه بسیاری از درختان دچار 

ریزش شد. 

خراسان جنوبی

ادامه از صفحه اول  
زیاد  بسیار  گرفتاری های 
مردم در مس��اله اقتصاد رئیس جمهور می گفت به 
دلیل انجام وعده ها کا ش��رمنده نیست و بدترین 
پرسش س��وال از موفقیت دولت در تحقق اقتصاد 
مقاومتی است، یا گرد و غبار خوزستان عذاب الهی 
است یا افزایش افراد جویای کار نشانه امید است  و... 
مصادیقی از ادبیات هپروتی دولت و دولتمردان بود.

ادبیاتی که البت��ه در زمان تبلیغات انتخاباتی 
هم استمرار داشت، فراموشی وعده هایی چون حل 
مش��کات در ۱۰۰ روز یا ایجاد ۴ میلیون ش��غل 
از  مسیر گردش��گری در حالی که در ذهن مردم 
ته نشین شده بود، یا مساله دیوار کشیدن رقبا وسط 
خیابان ها یا نحوه توجیه تجارت دختر مظلوم وزیر! 
مواردی از استفاده از ادبیات هپروتی توسط دولت 

در زمان تبلیغات بود.
ادبیاتی که احساس می شد پس از اعام نتایج 
انتخابات دیگر کمتر از سوی دولتمردان پیگیری 
شود اما از همان شنبه پس از انتخابات و در تفسیر 

رای مردم دوباره به کار گرفته شد.
ش��روع کار آنجا بود که جناب روحانی در شب 
اعام نتایج تلویحا ۱6 میلیون رای منتقد خود را 
که شامل سبدهای مختلفی از نارضایتی از دولت و 
بشدت مستعد گسترش است احتمالا بدون در نظر 

گرفتن پیامد های اجتماعی آن، »رای به خشونت 
نامید!« اما اوج ماجرای ادبیات هپروتی را می توان 
جایی دانس��ت ک��ه جناب روحانی در نخس��تین 
کنفرانس خب��ری پس از انتخابات در حس��اب و 
کتابی عجیب اعام کرد حداقل ۴ میلیون نفر در 
صفوف رای گیری بودند و می خواس��تند به او رای 

بدهند و عده ای اجازه ندادند!
البته آقای روحانی توضیح نداد این ۴ میلیون 
را از کج��ا آورده؟ اص��ا از کج��ا معل��وم آن افراد 
می خواستند به او رای بدهند؟ و اساسا اگر چنین 
مشکلی پیش آمده مقصر چه کسی است؟ و مگر 
جایی جز وزارت کش��ور دولت یازدهم انتخابات را 
برگزار کرده است؟ اگر کسی مقصر باشد غیر ایشان 
و دولتش و ناکارآم��دی آن در حد برگزاری حتی 
یک انتخابات اس��ت؟ البته این عدد بعدا توس��ط 
معاون پارلمانی دولت به 3 میلیون تقلیل پیدا کرد 
و با تخفیف ویژه وزیر کش��ور و مس��ؤول برگزاری 
انتخابات در نهایت به یک میلیون رس��ید و البته 
اعام ش��د اگر وزارت کشور می توانست به شکل 
غیرقانونی بعد از ساعت ۱۲ به اخذ رای ادامه بدهد 
همین مقدار هم به نسبت آرایی که ثبت شده بین 

نامزدها تقسیم می شد.
اگر فکر می کنید اس��تفاده از ادبیات هپروتی 
در تفس��یر انتخابات توس��ط دولت اینجا به پایان 

می رسد س��خت در اشتباهید، تیر خاص ادبیات 
هپروتی توس��ط رئیس جمه��ور در جمع اعضای 
ستاد انتخاباتی زده شده و رئیس جمهور در ادبیاتی 
بینوایان وار اعام کرد، نه پولی داشتیم و نه رسانه ای 
حتی اعضای ستاد ما برای خوردن شام هم به ستاد 

رقیب می رفتند!
اینکه دولت مستقر که با انباشتی از اختیارات 
می توان��د چند روز قبل از انتخابات به دهیاران وام 
بدهد یا یارانه عده ای را 3 برابر کند یا انواع و اقسام 
پول پاشی های دیگر فعا محل بحث ما نیست اما آیا 
می توان چشم بر روزنامه های زنجیره ای حامی دولت 
بست؟ آیا می توان کانال های تلگرامی ضد انقاب را 
که در این مملکت نه اصل نظام را قبول دارند و نه 
ارکانش را اما در انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم 
کمر بسته به دولت خدمت می کردند را ندید؟ آیا 
می توان س��تاد های رنگین و اعضای اجاره ای آن را 
تکذیب کرد؟ واقعیت این اس��ت ک��ه  آش اینقدر 
در این فقره ش��ور اس��ت که مجری و کارشناس 
بی بی س��ی فارس��ی هم این روضه خوانی دولت را 

تمسخر می کند.
خوب اس��ت مش��اوران جناب روحانی به وی 
یادآوری کنند کار برایش در این ۴ سال به قدری 
مشکل هست که نیازی نباشد با ادبیات هپروتی بر 

آنها اضافه کند. 

نگاه امروز

دولت دوازدهم و تداوم ادبیات هپروتی

نما

تأکید بر لزوم رفع مسائل و مشکلات اقتصادی اورامانات
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی بر لزوم رفع مشکلات فعالان اقتصادی استان کرمانشاه و 
اورامانات تاکید کرد و گفت: باید با فراهم کردن شرایط اقتصادی زمینه اشتغالزایی برای مردم استان کرمانشاه 
فراهم شود. پورابراهیمی داورانی اظهار داشت: اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با حضور 
در استان کرمانشاه و بازدید از واحدهای صنعتی و حضور در نشست های تخصصی در جریان مسائل اقتصادی 
استان کرمانشاه قرار گرفتند. وی افزود: اعضای کمیسیون اقتصادی با حضور در شهرهای مختلف منطقه 
اورامانات در جریان وضعیت اقتصادی این منطقه قرار گرفتند و مطالبات فعالان اقتصادی اورامانات و مردم 
منطقه را شنیدند و پیگیری های لازم در این رابطه صورت خواهد گرفت. وی افزود: یکی از مطالبات جدی 
مردم منطقه اورامانات و استان کرمانشاه ایجاد اشتغال است که باید به این مهم با رفع موانع اقتصادی توجه 
کرد. پورابراهیمی داورانی ادامه داد: کمیسیون اقتصادی به مطالبات مردم استان کرمانشاه درباره ایجاد مناطق 
ویژه و آزاد اقتصادی توجه خواهد کرد و بررسی های لازم را با هماهنگی دستگاه های اجرایی در این باره انجام 
خواهد داد. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس افزود: باید ظرفیت شهرک های صنعتی در اورامانات سامان 
یابد و از ظرفیت های اقتصادی و گردشگری این منطقه استفاده بهینه شود. گفتنی است اعضای کمیسیون 
اقتصادی مجلس از شهرک صنعتی شهرستان روانسر بازدید کردند و رئیس کمیسیون اقتصادی در آیین 

کلنگ زنی احداث شرکت مفتول سازی اورامان در این شهرک صنعتی شرکت کرد. 
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